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树突细胞评价免疫毒性的研究进展 
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摘要  树突细胞作为皮肤接触性过敏反应评价模型的研究越来越多，研究内容也从最初的确定该模型的适宜性到
更深入的基因组学机制以及替代细胞系的研究，目前该模型已处于接触性过敏反应评价的替代实验的验证阶段，
这就为其能够作为其他免疫毒性评价的模型奠定了基础。树突细胞作为免疫毒性评价模型还可以弥补现有的免疫
毒性评价环节的缺失以及为自身免疫反应评价提供突破点。所以树突细胞在免疫毒性评价中具有重要的意义。 
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Progress in dendritic cells applied to evaluation of immunotoxicity
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  Abstract
  The dendritic cells (DC) as an evaluation model of skin contact hypersensitivity has been increasing, ranging from the 
initial study intended to determine appropriateness of this model, research of genomics and to the investigation of 
alternative cell lines. This model is already in the validation phase of alternative methods for contact allergy evaluation. So it 
also can be used in other immune toxicity assessments. This also can compensate for the current absence of immunotoxicity 
evaluation process and offers new approaches to the autoimmune responses. Therefore, DC is of great significance for 
immunotoxicity assessment.
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